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Zápis z 1. jednání  výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a 
legislativu ZHMP  

 
 
Datum konání:      18. 1. 2012 od 16,00 h 
Přítomni:              dle prezenční listiny 
 
 
 
1. Program 1. jednání výboru 
Předložený program byl schválen všemi přítomnými členy /5-0-0/.  
 
Předseda výboru P. Hána navrhl  stálým ověřovatelem zápisu  J. Slezáka. V případě jeho 
neúčasti bude na začátku jednání schválen náhradník. Přítomní členové výboru tento návrh 
odsouhlasili. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP souhlasí se 
jmenováním  J. Slezáka ověřovatelem zápisů. 

hlasování 5-0-0 
 
 
Předseda výboru P. Hána přivítal rad. Mgr. Lukáše Manharta a předal mu slovo.   
 
 
2. Informace k zamýšlené reformě veřejné správy na území HMP 
Ústní informaci podal radní Mgr. Manhart. Sdělil, že klíčovým bodem Programového 
prohlášení nové Rady HMP je reforma veřejné správy na území HMP. Nejpozději do 
poloviny února bude vytvořena pracovní skupina pro zhodnocení hospodaření a účelnosti 
výkonu veřejné správy ve složení:  polovinu členů budou tvořit zaměstnanci MHMP 
z odboru LEG,  zástupce MČ Praha 23-57 a za ekonomickou oblast přislíbila účast Ing. 
Javornická. Druhá polovina skupiny bude tvořena z externích odborníků na ústavní právo, 
správní právo a ekonomii. Výkon veřej. správy bude podroben testu. Analýza se bude na 
základě srovnávací studie s jinými evropskými městy zabývat např. počtem městských 
částí a platným zněním Statutu HMP. 
diskuze: 
P. Hána – doporučil přizvat do prac. skupiny i zástupce (starostu) z tzv. velkých MČ Praha 
1-22.  
Navrhl Mgr. Manhartovi, zda se nechce pravidelně účastnit jednání výboru. Na základě 
souhlasného stanoviska všech členů výboru bude radní Manhart pravidelně zván na 
jednání výboru, aby byli členové seznámeni s aktuálním stavem reformy veřej. správy. 
 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere ústní 
informaci rad. Manharta k zamýšlené reformě veřej. správy  na vědomí. 

hlasování 5-0-0 
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3. Plán termínů jednání na 1. pol. 2012 
P. Hána informoval o kolizi termínů výboru s jednáním Výboru pro zdravotnictví, sociální 
a bytovou  politiku, která byla vyřešena příslibem předsedy tohoto výboru na změnu jejich 
termínů.  
Plán jednání byl doplněn o údaj, že výbor bude zasedat vždy od 16,00 hodin. Pokud bude 
některý výbor jako výjezdní, t.zn. u některé složky ZBS, budou členové výboru 
v dostatečném předstihu informováni. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP schvaluje 
plán termínů na l. pol. 2012. 

hlasování 5-0-0 
 
 
 
4. Informační zpráva o zajištění oslav Silvestra 2011 v HMP 
Ředitel OKR MHMP Ing. Beran krátce uvedl písemný materiál, který byl zpracován také 
jako tisk do Rady HMP.  
Problém posledních silvestrovských oslav byl v kumulaci s novoročním ohňostrojem, a 
aby nedošlo k ohrožení zdraví a bezpečnosti obyvatel Prahy, musely být posíleny síly 
složek ZBS. V uplynulých letech, kdy byl ohňostroj konán až v odpoledních hodinách dne 
1. ledna,  byly síly složek rozloženy efektivněji do dvou dnů. Dle vyjádření zástupců 
složek ZBS však spolupráce mezi jednotlivými složkami probíhala bez problémů. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere 
Informační zprávu o zajištění oslav Silvestra 2011 v HMP na vědomí. 

hlasování 5-0-0 
(přišel p. Vávra, vzdálil se p. Ledl) 

 
 
5. Informace o vypořádání připomínek k návrhu novel zákonů o územně 
samosprávních celcích, včetně zákona o hl. m. Praze 
Za omluvenou ředitelku LEG MHMP JUDr. Danielisovou podala informaci o vypořádání 
připomínek  JUDr. Žáčková. Sdělila, že do okamžiku jednání tohoto výboru nezná 
legislativní odbor MHMP výsledek vypořádání připomínek. Informovala o nestandardním 
průběhu vypořádání, které proběhlo 13. 1. 2012 na MV, neboť byly sděleny pouze „teze“ 
k vypořádání uplatněných připomínek, přičemž konečné rozhodnutí učiní Úřad vlády, 
sekce protikorupční politiky a bude kladen důraz na naplnění protikorupční strategie 
vlády. Hlavní město Praha většinu připomínek k novele zákona o hlavním městě Praze 
označila za zásadní a v rámci obecné rozpravy byly ze strany MV označeny za 
akceptovatelné a byl dán příslib, že budou uplatněny při projednávání s ÚV. 
diskuze: 
Mgr. Trombik – ani po tomto přijetí připomínek nezaručuje, že dojde k jejich zapracování, 
je možné jako se již stalo v minulosti, že do Parlamentu půjde předklad v původním znění. 
 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere 
informaci o jednání ve věci vypořádání připomínek k návrhu novel zákonů o územně 
samosprávních celcích, včetně zákona o hl. m. Praze na vědomí. 

hlasování 7-0-0 
(přišel p. Kabický, vrátil se p. Ledl) 
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6a)  Zpráva Policie ČR KŘ HMP k bezpečnostní situaci HMP za prosinec 2011 
Plk. Bezouška, náměstek ředitele, omluvil Mgr. Vondráška z dnešního jednání výboru a  
krátce doplnil písemnou zprávu. Sdělil, že právě probíhá uzávěrka statistických dat za rok 
2011, a proto zprávu Policie ČR za uplynulý rok předloží na příštím jednání. Informoval o 
připravované tiskové konferenci na Policejním prezidiu dne 19. 1. 2012. Trestná činnost  
v prosinci 2011 ani silvestrovské oslavy nevybočily z trendu. 
diskuze: 
P. Hána – poděkoval za standardně zpracovanou zprávu. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere na 
vědomí zprávu Policie ČR KŘ HMP k bezpečnostní situaci za prosinec 2011. 

hlasování 7-0-0 
 
6b) Zpráva ZZS HMP k bezpečnostní situaci za prosinec 2011 
Ředitel ZZS HMP MUDr. Schwarz zmínil nárůst volání na linku 155, ale pokles počtu 
výjezdů. Stále trvá trend sebevražd, zvyšuje se počet popálenin a úmrtí v souvislosti 
s trestnými činy. Poděkoval řed. HZSP za asistenci při transportu těžkých pacientů či 
vozíčkářů, kteří nemohou být převáženi v sanitce. Silvestrovské oslavy z pohledu 
záchranářů byly standardní.  
diskuze: 
J. Slezák – dotázal se, proč není respektováno přání pacienta, který chce odvézt např. do 
nem. ve Střešovicích, ale je předán na Bulovku, a zda existuje v Praze spádovost 
MUDr. Schwarz – spádovost NF v Praze stále platí, ale u akutního pacienta neexistuje 
svobodná volba, rozhodnutí posádky ZZS HMP vychází z platné vyhlášky, že pacienta 
převáží do nejbližšího vhodného zdravotnického zařízení. Od 1. 4. 2012 bude situace 
složitější, protože v nové vyhlášce je striktně uvedeno dovézt pacienta do nejbližšího 
zdravot. zařízení. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere na 
vědomí zprávu ZZS HMP k bezpečnostní situaci za prosinec 2011. 

hlasování 7-0-0 
 
Informace -  překážky bránící v průjezdu sanitních vozidel 
MUDr. Schwarz – sdělil, že ZZS HMP s podporou HZSP opakovaně upozorňuje na 
překážky, které jsou adresně vyjmenovány v písemném materiálu, který předložil členům 
výboru, a to některé tramvajové tratě, podélné dělící prahy, betonové bloky, zpomalovací 
prahy a různé sloupky, patníky atd. Řidiči vozidel se snaží uhnout projíždějící sanitce, ale 
právě různé překážky znesnadňují průjezd a komplikují dojezdové časy. Ve zprávě znalce, 
které ZZS oslovila, je přímo uvedeno, že instalace pražců je ekonomicky nevýhodná. 
diskuze: 
J. Slezák – vyslovil domněnku, že tento materiál je především určen  na výbor pro 
dopravu. 
P. Hána – vnímá potřebu řešit tento problém a doporučil předložit tento materiál na výbor 
pro dopravu, požádal o vypracování materiálu k tomuto problému i ředitele PČR, MP a 
HZS. 
JUDr. Krobová Hášová – upozornila na stejný problém se zpomalovacími prahy (7 ks)  
v ul. Na Hřebínkách 
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MUDr. Schwarz – tento úsek je také zmíněn v předloženém materiálu 
Ing. Bláha – materiál, který předložil řed. ZZS, se může poměrně výrazně lišit od 
materiálu, který vypracuje MP HMP, protože využíváme jiné komunikace než sanity či 
hasiči. 
J. Vávra – navrhl zrevidovat rozpracované stavby, abychom za nějaký čas ty dokončené 
neměnili  
Mgr. Trombik – likvidace retardérů bude finančně výnosná 
P. Hána – je plně v kompetenci výboru pro dopravu, ale zdůraznil, že vysoké procento 
instalovaných zpomalovacích prahů je na základě požadavku a petic občanů 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere na 
vědomí informaci ředitele ZZS HMP o překážkách bránících v průjezdu sanitních 
vozidel a ukládá předsedovi výboru zajistit projednání této informace ve výboru pro 
dopravu. 

hlasování 7-0-0 
 
 
6c) Zpráva HZS HMP k bezpečnostní situaci za prosinec 2011 
Mgr. Pešek, ředitel HZSP uvedl, že prosinec byl pro HZS podprůměrný i díky 
klimatickým podmínkám,   HZSP se aktivně zúčastnil silvestrovských a novoročních oslav 
a asistoval při pohřbu V. Havla. 
diskuze: 
JUDr. Krobová Hášová – dotázala se na vyšší počet výjezdů k planým poplachů 
Mgr. Pešek – nelze podcenit žádný ohlášený požár, některé plané poplachy mohou 
vzniknout i v dobré víře 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere na 
vědomí zprávu HZS HMP k bezpečnostní situaci za prosinec 2011. 

hlasování 6-0-0 
(odešel p. Kabický) 

 
6d) Zpráva MP HMP k bezpečnostní situaci za prosinec 2011 
Ing. Bláha, nám. ředitele, omluvil neúčast pověřeného ředitele Mgr. Klemy a  
okomentoval některá data uvedená ve zprávě:  téměř 70 tis. odhalených přestupků, což je 
proti stejnému období roku 2010 o 29 tis. skutků více, tj. nárůst 70 %; od roku 2004 dosud 
bylo převezeno vozem MP 17 000 občanů na záchytnou stanici na Bulovce a zvýšil se 
počet občanů volajících s podněty k řešení na l. 156 (cca 900 volání denně). 
diskuze: 
JUDr. Krobová Hášová – zeptala se, jak jsou řešeny a zda se uplatňují sankce při 
anonymním a falešně poplašném volání na l. 156 
Ing. Bláha – ano, pokud je vysledovatelný volající 
Mgr. Bezouška – na PČR volá denně 1500 občanů  a nelze nevyjet k anonymnímu hovoru. 
Na výjezdním zasedání výboru budou členové seznámeni s prací dispečinku a způsobem 
vyhledávání volajícího žertéře. 
P. Hána – je nutné tyto odhalené případy medializovat, aby to odradilo ostatní vtipálky 
J. Slezák – jako řidič vyslovil nespokojenost s přístupem policie k chodcům, kteří přechází 
mimo vyznačený přechod nebo na červenou 
Ing. Bláha – prioritou pro MP je dohlížet na vyhrazená parkovací místa pro invalidy nejen 
na komunikacích, ale i u obchodních center; k otázce neukázněnosti chodců a priorit 
strážníků nemá argument. 
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P. Hána – vznesl dotaz, zda je přestupkem přecházení chodce mimo vyznačený přechod 
Ing. Bláha – chodec může přejít komunikaci do vzdálenosti 50 m od vyznačeného 
přechodu 
JUDr. Žáčková – primární právo ctí přednostní právo chodce 
MUDr. Schwarz – Parlament chybou legislativy schválil zákon, že od léta 2011musí dát 
sanita i se zapnutým výstražným světelným a zvukovým znamením přednost chodcům 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere na 
vědomí zprávu MP HMP k bezpečnostní situaci za prosinec 2011. 

hlasování 6-0-0 
 
 
6e) Informace o činnosti SS HMP za prosinec 2011 
Ústní informaci podal ing. Juránek, ředitel SS HMP. Správa služeb HMP asistovala při 2 
hlavních akcích – návštěvě ruského prezidenta a pohřbu V. Havla a řešila problém 
s falzifikáty parkovacích lístků. Přislíbil vypracování a předání podkladů řediteli ZZS 
HMP k problému „překážky bránící v průjezdu vozidel“, protože HZSP a SS HMP 
využívají vozidla s většími rozměry než ostatní složky ZBS. Dále sdělil, že na základě 
rozhodnutí Ústavního soudu k odtahům připravuje informaci do Rady, kterou následně 
s konkrétními opatřeními předloží i na jednání  výboru pro bezpečnost, transparentní 
veřejnou správu a legislativu ZHMP. 
diskuze: 
JUDr. Krobová Hášová – požádala o vysvětlení a vzniku situace s falešnými parkovacími 
lístky a zeptala se, jak laik pozná rozdíl. 
Ing. Juránek – SS HMP má dohodu o spolupráci s PČR a MP, že domnívá-li se asistující 
policista při odtahu, že parkovací lístek je falzum, Správa služeb HMP zdržuje vydání 
vozidla a vyčká na rozhodnutí Policie ČR. 
Ing. Bláha – sdělil, že měl v rukou falešný a pravý parkovací lístek a jako laik nepoznal 
rozdíl. Uvedl, že při této kontrolní akci ve vymezeném úseku bylo tak vysoké procento 
falešných lístků, že MP HMP v danou chvíli nedisponovala dostatečným počtem 
strážníků. 
E. Kubátová – odbor komunikace MHMP zpracoval ve spol. s PČR tiskovou zprávu a 
leták na webu Praha.eu a požádal sdělovací prostředky o zveřejnění. 
J. Vávra – v této souvislosti zmínil problém i s falešnými jízdenkami MHD. 
P. Hána – ve sděl. prostředcích i na www Praha.eu byli občané důrazně upozorněni, aby 
parkovací lístky kupovali do modrých zón placeného státní pouze v místech k jejich 
prodeji určených – tedy na Úřadech MČ Praha 1, 2, 3 a 7, na jejichž území jsou parkovací 
zóny zřízeny.  
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP bere na 
vědomí ústní informaci ředitele SS HMP k bezpečnostní situaci za prosinec 2011. 

hlasování 6-0-0 
 
 
 
 
7. Různé 
P. Hána, předseda výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu 
ZHMP, předložil členům výboru návrh na zvolení tajemníka výboru. Jako vhodného 
kandidáta představil Ing. Petra Berana, ředitele odboru krizového řízení MHMP. 
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S návrhem předsedy vyslovili členové výboru souhlas a požádali předsedu o zpracování 
tisku do Zastupitelstva HMP. 
Ing. Beran – po osobním představení nabídl pro členy výboru servis spojený s činností 
tohoto výboru, a to prostřednictvím sekretariátu odboru krizového řízení MHMP – Renata 
Procházková, l. 2910 nebo renata.prochazkova@praha.eu. Písemné spojení na členy 
výboru bude zasláno. 
P. Hána ještě doplnil kontakt na svůj sekretariát – Zuzana Petrová, l. 2217 nebo 
zuzana.petrova@praha.eu, č. dv. 143. 
 
 
Další jednání výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu 
ZHMP se uskuteční dne 8. 2. 2012 od 16,00 hodin. 
 
 
 
Zapsala: R. Procházková 
 
Ověřili: P. Hána 
 
  Ing. P. Beran 
 
  J. Slezák 
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